

**REPUBLIQUE  
DE  
VANUATU**

***JOURNAL OFFICIEL***



**REPUBLIC  
OF  
VANUATU**

***OFFICIAL GAZETTE***

**8 JUILLET 2014**

**NO. 40**

**8 JULY 2014**

**SONT PUBLIES LES TEXTES SUIVANTS**

**LOI**

LOI N° 18 DE 2014 RELATIVE À LA CITOYENNETE  
(MODIFICATION)

**NOTIFICATION OF PUBLICATION**

**ACT**

CITIZENSHIP (AMENDMENT) ACT NO. 18 OF 2014



**REPUBLIC OF VANUATU**

**CITIZENSHIP (AMENDMENT)  
ACT NO. 18 OF 2014**

**Arrangement of Sections**

<b>1</b>	<b>Amendment.....</b>	<b>2</b>
<b>2</b>	<b>Commencement .....</b>	<b>2</b>

# REPUBLIC OF VANUATU

Assent: 19/06/2014  
Commencement: 08/07/2014

## CITIZENSHIP (AMENDMENT) ACT NO. 18 OF 2014

An Act to amend the Citizenship Act [CAP 112].

Be it enacted by the President and Parliament as follows-

### **1 Amendment**

The Citizenship Act [CAP 112] is amended as set out in the Schedule.

### **2 Commencement**

This Act commences on the day on which it is published in the Gazette.

## SCHEDULE

### AMENDMENTS OF CITIZENSHIP ACT [CAP 112]

**1 After subsection 13B(2)**

Insert

“(2A) In addition to the requirements for an application set out in subsection (3), in the case of an applicant who is an investor under the Real Estate Option Program –an application may be granted if the applicant complies with the requirements set out under section 13CA.”

**2 Subsection 13B(4)**

Delete “subsection (2)”, substitute “subsections (2) and (2A)”

**3 Subsection 13B(6)**

Delete “subsection (4)” (wherever occurring), substitute “subsection (5)”

**4 Subsection 13B(7)**

Delete “subsection (4)”, substitute “subsection (5)”

**5 After section 13C**

Insert

**“13CA Requirements for application of a citizenship by an investor under the Real Estate Option Program**

- (1) An investor under subsection 13B (2A) may apply for and be granted citizenship if:
- (a) the investor makes an application for a residence visa under the Real Estate Option Program in the Immigration Visa Regulation Order No. 180 of 2011 and complies with the requirements of the Program; and
  - (b) the investor:
    - (i) must have obtained a residence visa under the provisions of the Immigration Act No. 17 of 2010 and the Immigration Visa Regulation Order No. 180 of 2011; and
    - (ii) must have invested the prescribed amount under the Real Estate Option Program, in a Vanuatu Government Approved Project (VGAP) which can only consist of a lot

or lots in a strata plan registered by the Director of Lands under the Strata Titles Act [CAP 266]; and

- (iii) must hold the investment made in the VGAP in a local company purchased from the Vanuatu Financial Services Commission.
- (2) Citizenship may be granted within 3 months if the investor under subsection (1) pays the prescribed fee under the Real Estate Option Program.”



## RÉPUBLIQUE DE VANUATU

# LOI N° 18 DE 2014 RELATIVE À LA CITOYENNETE (MODIFICATION)

### Sommaire

1	Modification .....	2
2	Entrée en vigueur.....	2

# RÉPUBLIQUE DE VANUATU

Promulguée: 19/06/2014  
Entrée en vigueur: 08/07/2014

## **LOI N° 18 DE 2014 RELATIVE A LA CITOYENNETE (MODIFICATION)**

Loi portant modification de la Loi sur la citoyenneté (CAP 112)

Le Président de la République et le Parlement promulguent le texte suivant :

### **1 Modification**

La Loi sur la citoyenneté (CAP 112) est modifiée comme énoncé à l'Annexe.

### **2 Entrée en vigueur**

La présente Loi entre en vigueur le jour de sa publication au Journal officiel.

## ANNEXE

### MODIFICATIONS DE LA LOI SUR LA CITOYENNETE (CAP 112)

#### 1 Après le paragraphe 13B.2)

Insérer

“2A) Outre les impératifs applicables à une demande tels qu’énoncé au paragraphe 3), dans le cas d’un demandeur qui est un investisseur sans le cadre du Programme de l’Option immobilière, une demande pourra être accordée si le demandeur se conforme aux impératifs énoncés à l’article 13CA.”

#### 2 Paragraphe 13B.4)

Supprimer le “paragraphe 2)” et y substituer les “paragraphe 2) et 2A)”

#### 3 Paragraphe 13B.6)

Supprimer le “paragraphe 4)” et (chaque fois qu’il y apparaît) dans ce paragraphe et y substituer le “paragraphe 5)”

#### 4 Paragraphe 13B.7)

Supprimer le “paragraphe 4)” et y substituer le “paragraphe 5)”

#### 5 Après l’article 13C

Insérer

#### “13CA Impératifs pour une demande de citoyenneté par un investisseur dans le cadre du programme d’option immobilière

- 1) Un investisseur tel que visé au paragraphe 13B.2A) peut demander et se voir accorder la citoyenneté si :
  - a) l’investisseur présente une demande de permis de séjour en vertu du programme de l’option immobilière selon l’Arrêté N° 180 de 2011 portant réglementation des visas d’immigration et se plie aux conditions requises du programme ; et
  - b) l’investisseur :
    - i) a obtenu un visa de séjour conformément aux dispositions de la Loi N° 17 de 2010 relative à l’immigration et de



- l'Arrêté N° 180 de 2011 portant réglementation des visas d'immigration ;
- ii) a investi le montant prescrit dans le projet agréé du gouvernement de Vanuatu (PAGV), qui ne peut que considérer en un ou des lots dans un plan de copropriété enregistré par le directeur des Terres en application de la Loi relative à la copropriété (CAP 266) ; et
  - iii) détient l'investissement dans le PAGV dans une société locale acquise auprès de la Commission des Affaires financières de Vanuatu.
- 2) La citoyenneté pourra être accordée dans les trois (3) mois, si l'investisseur visé au paragraphe 1) paye les frais précisés dans le cadre du programme de l'Option immobilière.”